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EL DEBAT DE SEGRE LLEIDA 

Domenec Vil a, Xavi Palau, Laura Bergés, Maria Burrel, Tonl Postlus, Felix Larrosa I Miquel Pueyo, amb Santi Roig, que va moderar el debat del Grup SEGRE. 

a neteja viaria i el model comercial 
centren I'últim debat de la campanya 
ERC i Junts, en sintonia davant de PSC, Cs, P,P i Activem, amb el Co~ú entre dos a~gües 
S.COSTAD. 
I LlEIDA I La ciutat esta més bruta 
del que hauria i fa falta un nou 
contracte de neteja. Aquest va 
sed'únic punt en el qual van 
coincidir tots els alcaldables de 
LleJ.da que ahir van participar 
en el debat electoral de final de 
campanya que el Grup SEGRE 
va celebrar a l'Auditori Enrie 
Granados. Un debat que va es
tar marcat per les propostes en 
neteja, seguretat i model comer
cial, pero en el qual també es 
van reivindicar llegats, es van 
criticar herencies rebudes, es 
van posar en dubte promeses 
de campanya i es van llan<;ar 
punyals dialectics a tort i a dret. 
Malgrat les diferencies entre els 
candidats, es van poder entre
veure dos blocs. D'una banda, 
Miquel Pueyo (ERC) i Toni 
Postius (Junts), que van defen
sar la seua tasca al capdavant de 
l'ajuntament en aquests quatre 
anys, destacant que n'han re
dult el deute mantenint serveis 

i desencallant projectes mentre 
feien front a una pandemia. A 
l'altre bfmdol hi havia Felix Lar
rosa (PSC), Maria Burrel (Cs), 
Xavi Palau (PP) i Domenec Vi
la (Activem), que va criticar la 
seua tasca, acusant el govern 
d'imposar projectes, no escoltar 
els velns i presentant-se com a 
alternativa als independentis
tes. Finalment, Laura Bergés 
(Comú), va llan<;ar dards a tots 
dQs blocs i també va rebre re
trets deIs dos. En definitiva, tot 
i que ara qüestions com la nete
ja, la seguretat i el comer<; han 
guanyat molt de protagonisme 
davant la qüestió nacional, els 
blocs polítics són molt similars 
als del 2019. 

Pueyo va reivindicar la gestió 
economica en les seues primeres 
intervencions, afirmant que han 
reduit el deute de la Paeria un 
30%. "Hem sanejat els comptes 
i amb els fons Next Generation 
podrem desencallar gtans pro
jectes" va dir Pueyo, recor- Moment de I'arrlbada d'alguns dels.alcaldables a l'Auditori. 
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dant el pla de l'estació o la 
nova estació d'autobusos. Un 
relat que Larrosa rapidament 
va qüestionar, assegurant que 
cada decisió del govern ha aca
bat en discussió, alhora que va 
recordar que s'ha endeutat en 
12 milions d'euros aquest any 
i que encara tenia 322 factures 
pendents de pagar. Postius va 
sortir al pas recordant a Lar
rosa que "algunes d'aquestes 
factures pendents són de la se
ua epoca com a alcalde", a la 
qual cosa aquest va respondre 
amb un "au va!". Elcandidat de 
Junts va recordar que gracies a 
la seua feina la Paeria és solvent 
i que amb els fons europeus es 
veuran els fruits. Burrel va ser 
contundent remarcant que el 
d'ERC iJunts ha estat "el pitjor 
govern de la historia de la ciu
tat" i els va acusar de maquillar 
els comptes, mentre que Bergés 
va admetre qu~ aquest mandat 
ha estat "agredole;" i que "no 
hi ha hagut un control financer 
de les externalitzacions". Per la 
seua part, Palau va recordar que 
ERC, PSC i Comú van pactar 
apujar la taxa de l'aigua i que 
"la millor decisió del govern va 
ser expulsar-ne el Comú"; i Vila 
va qualificar de "decebedor" 
que el govern "no hagi buscat 
fórmules per reduir taxes". 

En materia de seguretat i ne
teja, Pueyo va admetre que "te: 
nim un nivell de neteja que la 
ciutat no es mereix" i va culpar 
PSC, Cs i ERC d'aixo a l'haver 
prorrogat el 2018 el contrac
te fins al 2024. "Una mesura 
imprudent", va subratllar, i va 
afegir que el primer que faran 
si segueixen al govern sera lici
tar un nou contracte. Larrosa 
li va recordar que "fa 4 anys 
la ciutadania aprovava la ges-

REPARTIMENT DE CULPES 

PSC, CS, PP i Activem 
diuen que el govern suspen 
en neteja i ERC i Junts 
culpen I'anterior 

tió de la seguretat i la neteja 
i ara la suspen sent el mateix 
contracte" i va reivindicar un 
pla de xoc per refore;ar tant la 
neteja com la seguretat. Postius 
també va apostar per un nou 
contracte, així com replante
jar la recollida porta a porta a 
Pardinyes i Balafia, "que s'ha 
demostrat que no ha funcio
nat i apostem per posar illes de 
contenidors amb xip". Burrel 
es va centrar en seguretat i va 
defensar reordenar la Guardia 
Urbana i substituir les multes 
per incivisme per treballs a la 
comunitat. "Qui embruti, que 
netegiJ", va exclamar la candi
data taronja. Bergés va tornar a 
treure el porta a porta, acusant 
Postius que "no és que no fun
cioni, és que l'han abandonat" i 
va recordar que en aquests bar
ris "el reciclatge ha passat del 
30% al 70%". Palau va aprofitar 
el retret per dir que "ha q4edat 
demostrat que el porta a porta 
va ser una marranada i una im
posició del Comú", mentre que 
Vila va apostar per "involucrar 
la societat en la neteja viaria". 

JORDI ECHEVARR1A 

Miqu I PU . yo F lix Larros 
«El 2019 vam obtenir el canvi 
honest i hem de decidir si 
continuar mirant al futur amb 
optimisme o tornar al passat» 

«Els Ileidatans i lIeidatanes 
valen recuperar la confian<;a 
en I'alcalde i som I'única 
alternativa per girar fu 11» 

«La ciutat no pot aguantar dos 
·centres comercials» 

«Pueyo sera recordat per 
governar des del despatx» 

Directius de SEGRE al costat d'altres assistents al debat a la sala petita de l'Auditori Enric Granados. 

El bloc comercial va estar 
capitalitzat pel parc de Torre 
Salses i pla de l'estació. Pueyo 
aposta pel segon i va assenyalar 
que "Lleida no pot aguantar dos 
centres comercials" i va advo
car perque aquest s'instaHi a la 
trama urbana, alhora que va re
treure al PSC que quan van ar
ribar al govern "ens vam trobar 
Torre Salses lligat i ben lligat" 
i que per aixo ara ell i Postius 
afronten una querella de la seua 
promotora. 

Larrosa va posar en dubte la 
. viabilitat economica del pla de 
l'estació i va dir que l'empresa 

que ha presentat un projecte per 
executar-Io esta "suspesa" pel 
Registre Mercantil "perque no 
ha presentat els comptes". Va 
demanar replantejar el pla "bus
cant el consens". 

Aquí Postius va passar a l'atac 
i va desafiar Larrosa que "di-

DIVISIÓ 

El debat sobre el comer~ 
va estar capitalitzat 
pel pla de I'estació i 
el de Torre Salses 

gui obertament que és pro-Torre 
Salses, no·passa res" i va asse
nyalar que aquest any licitaran 
el pla de l'estació. "Vint anys 
després el farem realitat", va 
afegir. Burrel va passar de pun
tetes sobre aquesta qüestió i va 
defensar la llibertat empresa
rial, mentre que Bergés va ad
vertir que Torre Salses "traura 
el comere; de la ciutat" i va de
fensar el pla de l'estació. Palau 
es va mostrar a favor del plá de 
l'estació, pero es va centrar en 
l'Eix, que vademanar revita
litzar per poder "recuperar" el 
Centre Historic i rambla Fer-

SEGRE 
Dissabte, 27 de maig del 2023 

Toni Postius 
«Valem un futur amb 
ocupació i que Lleida sigui I 
segona capital de CatalunYé 

«El porta a porta no ha 
funcionat a Pardinyes i Bala1 
cal canviar-Io» 

ran, una aposta que també va 
defensar Vila. 

També es va parlar llarga
ment sobremobilitat i habitat
ge, en que les·Rodalies, la Zona 
de Baixes Emissions (ZBE) i les 
okupacions van centrar les in
tervencions, pero sense que hi 
hagués grans discussions. 

El debat va acabar amb les 
preguntes entre els candidats i 
el minut d'or, en el qual tots van 
demanar una participació mas
siva i es van reivindicar com la 
millor opció per governar. Pero 
aixo ja ho decidira la ciutadania 
dema. 
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Maria Burrel 
«Vull una policia eficient i 
estic farta de veure carrers 
bruts, transformarem Lleida, 
és el moment» 

«Lactual ha estat el pi~or 
govern de la historia» 

JORDI eeH ¡VARillA 

La Bergé 
«Volem continuar fent 
polítiques transformadores 
amb una dona d'alcaldessa, 
que ja toca» 

«Al govern Ii ha faltat valentia 
polftica» 

. al 
«5erem un mur contra els 
okupes, delinqüents i 
incívics, apel·lo al vot útil» 

'«Lúnica bona decisió que ha 
fet el govern va ser expulsar 
el Comú» 

o n V'la 
«Aquest mandat ha 
estat decebedor, un 
temps perdut que ja no 
recuperarem» 

«Es moment de canvi i som 
I'a Iternativa» 

De 'mossegar' a parlar de gossos 
La tensió inicial entre Pueyo i Larrosa va donar pas a la distensió i al"hi, hi, ha, ha" de Palau 

J.M.A 

El debat del Grup SEGRE va 
tenir un inici marcat per 
l'ofensiva de l'alcaldable del 

PSC, Felix Larrosa, contra Mi
quel Pueyo, actual alcalde i can
didat d'ERC. "Pueyo passara a 
la historia per ser l'alcalde que 
ha governat la ciutat des d'un 
despatx de la segona planta de 
la Paeria. Ha estat desaparegut, 
no és ni conscient que ha estat 
alcalde:" Així va comen~ar la 
seua intervenció per fer balan~ 
de l'actual mandat, just després 
que hagués parlat Pueyo. Una 
vegada coriclos el primer torn; 
aquest va replicar. "L'estil i va
lors de Larrosa i els meus són 
molt diferents, em vaig compro-

• metre a tractar els adversaris 
amb amabilitat i justícia i Lar
rosa exhibeix animadversió cap 
a la meua persona", va indicar. 
"El senyor Pueyo es ere u que 
esta per sobre del bé·i del mal, 
és un inteHectual que s'estima 
molí a si mateix i confon l'acció 
de govern amb la seua persona", 
va contrareplicar el socialista. 
"Em sembla insultant que digui 
que estic per sobre de tothom, 
voste té un problema de fixació i 
potser de nerviosisme", va con
cloure el d'Esquerra. 

Pero la tensió aviat va donar 
pas a la distensió, que va aug
mentar quan l'alcaldable del PP, 
Xavi Palau, va aprofitar l'apar
tat dedicat a la neteja per Han
~ar una pulla al Comú. Després 
d'afirmar que la recollida porta 
a porta implantada a Balafia i 
Pardinyes quan el Comú estava 

El debat va ser emes per Llelda TV i també en streaming. 

al govern ha estat "un desastre i 
una marranada", va assenyalar 
que "no es pot governar a ba
se de hi, hi, ha, ha", expressió 
que va tornar a utilitzar més 
endavant. "No fem hi, hi, ha, 
ha amb el canvi climatic", Ji va 
respondre la candidata del Co
mú, Laura Bergés, per defensar 
el porta a porta, afinnant que és 
també el sistema pel qual aposta 
Europa. No només van xocar 
en aixo, sinó també el to, més 
calmat el de Bergés, mentre que 

Palau aprofitava cada segon per 
llan~ar un missatge als que se
guien el debat. 

L'alcaldable de Junts, Toni 
Postius, encara que en algun 
punt va portar a coHació el seu 
independentisme, va centrar les 
intervencions a reivindicar la 
seua gestió en urbanisme com 
a "solucionador" de qüestions 
historiques com els projectes 
de la nova estació d'autobusos, 
la reforma del Palau de Vidre 
o el polígon de Torreblanca i, 

sobretot, el desenvolupament 
del pla de l'estació. "Ara és re
al, tot el que van fer en 20 anys 
eren paraules", va afirmar sobre 
aquest último De fet, el debat va 
plasmar el que ha estat aquest 
mandat a nivell de govern: bo
na sintonia entre ERC i Junts 
i discrepancies amb el Comú. 
Va fer l'efecte que si Pueyo i 
Postius manes sin als seus par
tits, Junts seguirla al Govern de 
la Generalitat. 

Maria Burrel, de Cs, i Dome-

nec Vila, d'Activem, van tenir 
el mateix t~mps que tots, pero 
menys pes, ja que ningú no va 
buscar el .cos a cos amb ells, se
gurament perque donen per fet 
que difícilment seran a la nova 
Paeria. Burrel, a diferencia de la 
seua antecessora Ángeles Ribes, 
va parlar en catala, excepte per 
demanar el vot al minut final, 
quan va utilitzar el castella. 

Aquest minut final va arribar 
després de la gran novetat del 
debat, que va ser un encert: que 
cada candidat fes una pregunta 
a un altre el nom del qual figura
va a la papereta que un sorteig 
previ li havia assignat. A Pueyo 
li va tocar Bergés, que es va es
capolir del seu intent que es de
finís sobre si prefereix donar-li 
suport a ell o a Larrosa. Aquest 
tampoc "no es va mullar" quan 
Postius li va preguntar si man
tindria el porta a porta a Balafia 
i Pardinyes. 1 pOco després, era 
Postius qui havia de respondre 
a una pregunta de Bergés so
bre aquesta mateixa qüestió. 
Pero llavors ja havia passat el 
millor. A Larrosa li va tocar 
Pueyo. Tothom esperava una 
pregunta en fonna de punta de 
pica que enllacés amb el seu ini
ci del debat, pero li va inquirir 
sobre que pensa Jer davant la 
saturació de la gossera munici
pal. Durant la resposta, Pueyo 
va comentar: "Voste té un gos, 
que es diu? "Otto", va dir Lar
rosa. "Jo tinc una gossa que es 
diu Kitty", va prosseguir Pueyo. 
Qui sap si l'Otto i la Kitty s'avin
drien més que els seus amos. 


